
 

 

SKUPŠTINA – Odbor za društvene djelatnosti 
Pazin, Dršćevka 3 
Tel: 052/351-667, Fax: 052/351-686 
KLASA: 021-04/20-07/29 
URBROJ: 2163/1-01/3-20-02 
Pazin, 08. prosinca 2020.  
 

ZAPISNIK 
 

sa 23. sjednice Odbora za društvene djelatnosti Istarske županije održane dana 08. 
prosinca 2020. godine s početkom u 10,00 sati, putem online – video konferencije.  
 
Konstatira se da su sjednici nazočni: predsjednica Odbora Irena Peruško, Ljerka Peruško, 
Tatjana Tomaić, Bruno Stermotić, Zdenko Pliško i Davor Komar.  
 
Osim članova Odbora sjednici prisustvuju: Vladimir Torbica - pročelnik Upravnog odjela za 
kulturu i zavičajnost Istarske županije, Davorka Maras Tkačuk – pomoćnica pročelnice 
Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu skrb Istarske županije, Patricia Percan - pročelnica 
Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku kulturu Istarske županije, Vesna Ivančić – 
pročelnica Stručne službe Skupštine Istarske županije i Melita Ferenčić – pomoćnica 
pročelnice Stručne službe Skupštine Istarske županije.  
 
Sjednicu otvara predsjednica Odbora Irena Peruško, pozdravlja prisutne, konstatira kvorum, i 
predlaže sljedeći 
 

DNEVNI RED 
 

1. Prijedlog Programa javnih potreba u kulturi Istarske županije za 2021. godinu 
2. Prijedlog Programa javnih potreba u tehničkoj kulturi Istarske županije za 2021. 

godinu 
3. Prijedlog Programa javnih potreba u školskom sportu Istarske županije za 2021. 

godinu 
4. Prijedlog Programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 2021. godinu 
5. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Operativnog plana aktivnosti Plana za zdravlje i 

socijalno blagostanje Istarske županije za 2021. godinu 
6. Prijedlog Odluka o pripajanju ustanove Centar za istraživanje materijala Istarske 

županije METRIS, Pula-Pola Istarskom veleučilištu – Università istriana di scienze 
applicate, Pula-Pola 

7. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Statuta Zavoda za javno 
zdravstvo Istarske županije 

8. Razno 
 
Jednoglasno se usvaja predloženi dnevni red.  
 
 

Ad – 1. 
Prijedlog Programa javnih potreba u kulturi Istarske županije za 2021. godinu 



                                                             
 

 
Vladimir Torbica - pročelnik Upravnog odjela za kulturu i zavičajnost Istarske županije 
obrazlaže predmetnu točku. Govori kako je Javni poziv za Program javnih potreba objavljen 
01. srpnja i trajao je do 30. srpnja. Ovaj dio javnog poziva namijenjen je prvenstveno 
samostalnim umjetnicima i drugim fizičkim osobama, ustanovama u kulturi izuzev privatnih 
ustanova i trgovačkim društvima s područja Istarske županije. Izvan ovog poziva ostale su 
udruge. Što se njih tiče postupaju po Uredbi vlade Republike Hrvatske i njima će biti 
namijenjen. Drugi javni poziv koji će biti raspisan najkasnije do 31. siječnja 2020. godine. 
Ističe kako je na raspisani natječaj pristiglo 153 prijave od kojih je 149 bilo potpuno, a četiri su 
bile nepotpune. Za prvi javni poziv predvidjeli su 1.777.000 kuna, a za drugi još dodatnih 
2.106.000 kuna.  
 
Odbor za društvene djelatnosti JEDNOGLASNO donosi 

 
ZAKLJUČAK 

 
Podržava se Prijedlog Programa javnih potreba u kulturi Istarske županije za 2021. godinu te 
se upućuje Skupštini na razmatranje.  
 
 

Ad – 2. 
Prijedlog Programa javnih potreba u tehničkoj kulturi Istarske županije za 2021. 

godinu 
 

Patricija Percan, pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku kulturu 
obrazlaže predmetnu točku.  
 
Između ostalog navodi kako ukupan iznos sredstava iz Programa javnih potreba u tehničkoj 
kulturi Istarske županije za 2021. godinu iznosi 517 000 kuna, te je zajedno sa sredstvima za 
ostale programe smanjen zbog epidemije uzrokovane virusom Covid - 19. Od značajnijih 
sredstava izdvaja 140 850 kuna koje se odnose na Savez tehničke kulture Istarske županije i 
Grada Pule, 125 700 kuna koje se odnose na Zvjezdarnicu Višnjan, te 92 200 kuna za Savez 
udruga inovatora Istarske županije.  
 
 
Bez rasprave Odbor za društvene djelatnosti JEDNOGLASNO donosi 

 
ZAKLJUČAK 

 
Podržava se Prijedlog Programa javnih potreba u kulturi Istarske županije za 2021. godinu te 
se upućuje Skupštini na razmatranje.  
 
 

Ad – 3. 
Prijedlog Programa javnih potreba u školskom sportu Istarske županije za 2021. 

godinu 
 
 

Patricija Percan obrazlaže predmetnu točku.  
 
Ističe kako sredstva predviđena za narednu godinu iznose 510 000 kuna, a odnose se na 
natjecanja učenika na županijskoj i međunarodnoj razini, na edukativne programe te rad 



                                                             
 

Školskog sportskog saveza i programe u njegovoj organizaciji.  
 

 
Odbor bez rasprave JEDNOGLASNO donosi  
 

 
ZAKLJUČAK 

 
Podržava se Prijedlog Programa javnih potreba u školskom sportu Istarske županije za 2021. 
godinu te se isti upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje. 

 
 

Ad – 3. 
Prijedlog Programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 2021. godinu 

 
Patricija Percan obrazlaže predmetnu točku.  
 
Odbor bez rasprave JEDNOGLASNO donosi  
 
 

ZAKLJUČAK 
 

Podržava se Prijedlog Programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 2021. godinu te 
se isti upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje. 
 
 
 

Ad – 5.  
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Operativnog plana aktivnosti Plana za zdravlje i 

socijalno blagostanje Istarske županije za 2021. godinu 
 

Davorka Maras Tkačuk, pomoćnica pročelnice Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu skrb 
Istarske županije obrazlaže predmetnu točku. 
 
Ističe kako je za 2021. godinu karakteristično da se nastavlja rad na projektima koje su 
odabrali od 2017. do 2020. godine budući da tijekom 2020. godine nisu bile u mogućnosti u 
potpunosti biti završene planirane aktivnosti zbog pandemije uzrokovane virusom Covid – 19. 
Provedena je djelomična evaluacija, a za 2021. ostaje dovršiti evaluaciju, nastaviti rad na 
prioritetima odabranim do 2020. te odabrati nove prioritete za sljedeće plansko razdoblje koje 
će trajati od 2022. do 1025. godine.  
 
Irena Peruško govori kako je dobila navedene dokumente na čitanje te poslala na njih nekoliko 
komentara. Na nivou države nikada nije donesen takav strateški dokument pa je iz tog razloga 
metodološki pristup dovitljivost svakog tijela i svake županije posebno.  
 
Smatra kako bi, budući da je trenutno u pripremi Plan razvoja Istarske županije sada bio dobar 
trenutak da se uz Plan razvoja i sve ovo metodološki prilagodi jednoj općoj strategiji koja bi 
imala u sebi integriran i Socijalni plan na kojem su radili. Na taj bi način ovaj Operativni plan 
postao jednim podstrateškim dokumentom. Svjesna je kako iza predstavljenog Operativnog 
plana aktivnosti Plana za zdravlje i socijalno blagostanje Istarske županije stoji višemjesečni 
rad i trud.  
 



                                                             
 

Davorka Maras Tkačuk nadodaje kako im je rečeno i obaveza prema Zakonu o zdravstvenoj 
zaštiti te Zakonu o socijalnoj skrbi.  
  
Bruno Stermotić pita je li istina da je, kao što je bilo rečeno na posljednjoj Sjednici Skupštine, 
došlo do promjene vlasničke strukture domova za starije i nemoćne te su oni prepušteni u 
vlasništvo županija. Zanima ga je li dom u Puli sada u vlasništvu Istarske županije budući da 
se u njega planiraju ulaganja.  
 
Davorka Maras Tkačuk odgovara kako su investicije u Dom za starije i nemoćne osobe Alfredo 
Štiglić u Puli planirane uz uvjet da se najprije riješe pravni odnosi. Nema informacija o tome 
jesu li vlasnički odnosi s državom već dogovoreni međutim formalno-pravno dom još nije u 
vlasništvu Županije.  
 
Navodi kako će do sjednice Skupštine Istarske županije provjeriti je li došlo do dogovora i 
rješavanja pitanja vlasništva nad domovima za starije osobe.  
 
Odbor JEDNOGLASNO donosi  
 

 
ZAKLJUČAK 

 
Podržava se Prijedlog Odluke o prihvaćanju Operativnog plana aktivnosti Plana za zdravlje i 
socijalno blagostanje Istarske županije za 2021. godinu te se isti upućuje Skupštini Istarske 
županije na razmatranje. 
 

 
Ad – 6. 

Prijedlog Odluka o pripajanju ustanove Centar za istraživanje materijala Istarske 
županije METRIS, Pula-Pola Istarskom veleučilištu – Università istriana di scienze 

applicate, Pula-Pola 
 

Vesna Ivančić, pročelnica Stručne službe Skupštine Istarske županije obrazlaže predmetnu 
točku.  
 
Navodi kako je pred vijećnicima prijedlog Odluke kojom se Istarskom veleučilištu – Università 
istriana di scienze applicate, Pula-Pola pripaja ustanova Centar za istraživanje materijala 
Istarske županije METRIS, Pula-Pola.  
 
Razlozi za pripajanje su nastojanje da se Istarskom veleučilištu omogući kandidiranje 
projekata na fondove Europske unije te druge izvore financiranja, razvoj nastavne i 
znanstvene komponente te suradnja s gospodarstvenicima. Razmišljanje je kako bi obje 
ustanove trebale nastaviti s radom pod nazivom Istarsko veleučilište.  Veleučilište bi time bi 
dobilo novi zamah u razvoju.  
Objašnjava kako Zakon o ustanovama omogućuje pripajanje jedne ustanove drugoj. O takvom 
pripajanju u Zakonu o trgovačkim društvima nema previše odredbi pa su prilikom pisanja 
prijedloga Odluke surađivali s Trgovačkim sudom i njihovom sudskom praksom te po njihovom 
naputku pripajanje izvršili na način na koji se to inače radi za društva s ograničenom 
odgovornošću.  
 
Irena Peruško govori kako je cijeli projekt osnivanja ustanove Centar za istraživanje materijala 
Istarske županije METRIS proizašao iz jednog europskog projekta te se slaže sa prijedlogom 
o pripajanju jer smatra da je ono prosperitetno za Istarsko veleučilište.  



                                                             
 

Odbor JEDNOGLASNO donosi  
 

 
ZAKLJUČAK 

 
Podržava se Prijedlog Odluka o pripajanju ustanove Centar za istraživanje materijala Istarske 
županije METRIS, Pula-Pola Istarskom veleučilištu – Università istriana di scienze applicate, 
Pula-Pola te se isti upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje. 

 
 

Ad – 7. 
Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Statuta Zavoda za javno 

zdravstvo Istarske županije 
 

Davorka Maras Tkačuk ukratko obrazlaže predmetnu točku.  
 
Objašnjava kako se radi o promjeni naziva ustanove za koju Županija kao osnivač, prema 
Zakonu o zdravstvenoj zaštiti mora dati svoju suglasnost. Zavod za javno zdravstvo promijenio 
bi ime u Nastavni zavod za javno zdravstvo.  
 
Odbor bez rasprave JEDNOGLASNO donosi  
 

ZAKLJUČAK 
 

Podržava se Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Statuta Zavoda za 
javno zdravstvo Istarske županije te se isti upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje. 
 

Ad – 8. 
Razno 

 
Irena Peruško otvara predmetnu točku i poziva vijećnike na postavljanje pitanja i prijedloga.  
 
Bruno Stermotić govori kako ima dva prijedloga. Kao prvo predlaže da se pripremi projekt za 
adaptaciju i rekonstrukciju Doma za beskućnike u Puli jer smatra da će se u narednim 
godinama pokazati potreba za takvom ustanovom.  
 
Irena Peruško odgovara kako je Dom za beskućnike ranije bio u državnom vlasništvu, a 
nedavno je dodijeljen Gradu Puli. Zakon o socijalnoj skrbi beskućnike stavlja na brigu lokalnim 
upravama i samoupravama. Navodi kako je problem s prostorom taj da je jako puno novca 
potrebno za restauraciju. Prije nekoliko mjeseci taj projekt su kandidirali na Poziv za gradnju 
infrastrukture u socijali koji je nudio limitiran iznos sredstava i prilikom prijave presudan je bio 
najbrži prst. Prijavivši se u 16 sekundi Dom za beskućnike dobio je 147. mjesto. Govori kako 
su od saborskih zastupnika dobili informaciju kako će prvih 100 predloženih svakako dobiti 
sredstva iz Poziva.  
Navodi kako kroz ITU mehanizam surađuje na niz projekata vezanih za socijalnu politiku i 
usluge u Gradu Puli. Grad Pula je osigurao dio novaca za uređenje i poboljšanje uvjeta u 
Domu za beskućnike, dok ne dođe do projekta građenja. Projekt gradnje doma je već izrađen, 
čestica koja je predviđena za gradnju je u fazi gotovosti, vlasništvo je u rukama Grada Pule te 
se planira ići u izgradnju ukoliko dobiju novčana sredstva iz Projekta.  
 
Bruno Stermotić je zadovoljan odgovorom.  
 



                                                             
 

Napominje kako je njegov drugi prijedlog izrada studije utjecaja virusa Covid – 19 na 
psihofizičko zdravlje građana Istarske županije.  
 
Irena Peruško govori kako bi mogli konzultirati Nastavni zavod za javno zdravstvo i Opću  
bolnicu Pula kako bi vidjeli tko bi mogao biti nositeljem takve analize.  
 
Davorka Maras Tkačuk predlaže da se kontaktira Udruga psihologa i s njom zatraži suradnja.  
 
Irena Peruško smatra kako će trebati obuhvatiti više faktora kako bi napravili jednu 
sveobuhvatnu analizu. U pitanju je i gospodarstvo, neimaština, nesigurnost. Dogovoriti će se 
s Upravnim odjelom za zdravstvo i socijalnu skrb da obrade njegov prijedlog te pita Davorku 
Maras Tkačuk da li se slaže.  
 
Davorka Maras Tkačuk se slaže.  
 
Patricija Percan iznosi informacije vezane uz rad škola u Istarskoj županiji i njihov potencijalni 
prelazak na Model C odnosno na nastavu od kuće. 
 
Davorka Maras Tkačuk iznosi informacije vezane uz prodor virusa Covid – 19 u domove za 
starije i nemoćne osobe na području Istarske županije. Govori kako će svi domovi uskoro 
dobiti brze testove koje će moći koristiti ako postoji sumnja na  zarazu virusom Covid – 19.  
 
Što se tiče zdravstvenih ustanova, navodi kako imaju 55 hospitaliziranih osoba radi tegoba 
uzrokovanih virusom Covid – 19 što je povećanje u odnosu na prošli tjedan kada ih je bilo 38.  
Daje informaciju kako će Opća bolnica Pula oformiti respiratorni centar, a kao najveći problem 
ističe problem nedostatka bolničkog kadra.                      
 
Irena Peruško Vladimiru Torbici postavlja pitanje kakva je situacija u kulturi i među kulturnim 
djelatnicima budući da su oni jako pogođeni ovom krizom.  
 
Vladimir Torbica odgovara da su posebno pogođene izvedbene umjetnosti te samostalni 
umjetnici koji su propustili cijelo jedno ljeto. Na razini Županije su im pokušali pomoći 
socijalnim fondovima.  
Između ostalog, navodi kako osim odgode sajma knjiga kojeg u ovom trenutku nije bilo 
moguće održati, kina i predstave nastavljaju s radom sa reduciranim brojem gledatelja. Ono 
što nedostaje su glazba i scena budući da koncerata nema. Nada se da će njima znatnije 
pomoći Ministarstvo kulture.  
Govori kako su programima koje sufinancira Županija dopustili produljenja i online izvođenje 
pa ih se samo šest nije uspjelo održati. Ipak ističe da se radi samo o jednom segmentu kulture 
te smatra da je jedino što će dugoročno pomoći kulturi cjepivo protiv virusa Covid 19.  
 
Irena Peruško ističe kako je psihosocijalno zdravlje ljudi trenutno ugroženo te će nam kada 
ovo prođe trebati glazbe, druženja i kulturnih sadržaja. Kritizira okupljanje ljudi u shopping 
centrima te govori kako će o tome razgovarati sa članovima Stožera.  
 
Davor Komar napominje kako podržava zatvaranje škola, odnosno prelazak na C model 
nastave. Čestita Gradu Puli i Istarskoj županiji na svemu što rade za beskućnike.  
 
Irena Peruško navodi neke od projekata iz domene socijalne skrbi koje planiraju provesti Grad 
Pula i Istarska županija.  
 



                                                             
 

Davorka Maras Tkačuk dodaje kako Bolnica Rovinj planira sklopiti ugovor s Hrvatskim 
zavodom za zdravstveno osiguranje kako bi mogla preuzeti dio poslova iz domene socijalne 
skrbi.  
Irena Peruško govori o planovima za uspostavom objedinjenog Centra za podršku građanima 
na telefonskom broju 521 kao novoj usluzi u zajednici.  
 
Davor Komar postavlja pitanje tko je vlasnik ustanove Sv. Polikarp?  
 
Irena Peruško odgovara kako zna ravnateljicu međutim nije u posjedu informacije tko je 
vlasnik te ustanove. Zakon je dozvolio da vlasnici ustanova i domova za starije osobe budu 
trgovačka društva u privatnom vlasništvu. 
 
Davor Komar traži pismeni odgovor.  
 
Irena Peruško moli da joj u tom slučaju pošalje službeni upit na mail pa će mu službeno 
odgovoriti. Zahvaljuje svima na prijedlozima, pitanjima i sudjelovanju u raspravi.  
 
 
Završeno u 11:10. 
 
 
Zapisnik vodila:  
 
Andrea Jelovčić  
 
 

Predsjednica Odbora  
 

Irena Peruško 
 
 


